

Audition Notice

About Us

Hessisches Staatsballett is the joint dance company of the Hessisches Staatstheater Wiesbaden and Staatstheater Darmstadt. Based at Hessisches Staatstheater Wiesbaden, we are one of Germany's leading professional dance companies, celebrated for artistic excellence, a diverse repertoire, and a commitment to both contemporary and modern dance.

Our company performs nationally and internationally, collaborating with world-renowned choreographers and artists. The repertoire includes works by Sharon Eyal, LEE\YAKULYA, Maciej Kuźmiński, Ohad Naharin, Nadav Zelner, Xie Xin, Damien Jalet, Imre and Marne van Opstal, and KOR'SIA, among others.

Who We Are Looking For

We are seeking talented, versatile, and dedicated dancers (m/w/d) for permanent and guest positions. Successful candidates will:

Have at least three years of professional performance experience.

Demonstrate strong classical ballet technique as well as advanced contemporary skills.

Be comfortable with improvisation and exploring new choreographic approaches.

Show artistic expression, stage presence, and adaptability.

Work well in a collaborative environment and embrace continuous artistic growth.

We value dancers who bring creativity, energy, and a passion for storytelling through movement.

What We Offer

Joining Hessisches Staatsballett means becoming part of a dynamic, internationally recognized company. We provide:

Artistic Opportunities: Work closely with world-class choreographers and perform a diverse, contemporary repertoire.

Professional Development: Continuous opportunities to refine your skills, explore new styles, and grow as an artist.

Performance Experience: Perform on prestigious stages in Germany and abroad.

Collaborative Environment: Join a supportive, inclusive, and inspiring company culture.

Professional Engagement: Secure contracts that meet industry standards and provide career stability.

Audition Details

Date: February 1, 2026

Location: Hessisches Staatstheater Wiesbaden, Christian-Zais-Str. 3, 65189 Wiesbaden, Germany

How to Apply

Applications must be submitted **before December 15th** online here: <https://cloud.staatstheater-darmstadt.de/apps/forms/s/kDXjgAsa5GDtDHytCAzSFxHc>

Only complete online applications submitted before December 15th will be considered.

A complete application should include:

Curriculum vitae detailing education, professional experience, and roles performed.

Cover letter explaining motivation and artistic goals.

Photographs: headshot and full-length image.

References or letters of recommendation (if available).

Hessisches Staatsballett

Additional Information

Selected candidates will be invited to audition in person.

Travel expenses are not reimbursed.

Hessisches Staatsballett is committed to diversity and equal opportunity. Applications from all qualified candidates are welcome. Personal data will be handled in accordance with GDPR (DSGVO).



www.hessisches-staatsballett.de

www.facebook.com/hessisches.staatsballett/

<https://www.instagram.com/hessisches.staatsballett/>

Vortanzen

Hessisches Staatsballett

Über Uns

Das Hessische Staatsballett ist die gemeinsame Tanzkompanie des Hessischen Staatstheaters Wiesbaden und des Staatstheaters Darmstadt. Mit Sitz im Hessischen Staatstheater Wiesbaden gehört das Hessische Staatsballett zu den führenden professionellen Tanzkompanien Deutschlands und ist bekannt für künstlerische Exzellenz, ein vielseitiges Repertoire und die Förderung sowohl moderner als auch zeitgenössischer Tanzformen.

Die Kompanie tritt national und international auf und arbeitet mit weltweit renommierten Choreografinnen und Künstlerinnen zusammen. Zum Repertoire gehören Werke von Sharon Eyal, LEE\YAKULYA, Maciej Kuźmiński, Ohad Naharin, Nadav Zelner, Xie Xin, Damien Jalet, Imre und Marne van Opstal sowie KOR'SIA.

Wen Wir Suchen

Wir suchen talentierte, vielseitige und engagierte Tänzerinnen (m/w/d) für feste und Gastpositionen.

Ideale Kandidatinnen:

Verfügen über mindestens drei Jahre professionelle Bühnenerfahrung.

Beherrschen sowohl klassische Balletttechnik als auch fortgeschrittene zeitgenössische Techniken.

Sind sicher im Umgang mit Improvisation und offen für neue choreografische Ansätze.

Zeigen künstlerischen Ausdruck, Bühnenpräsenz und Anpassungsfähigkeit.

Arbeiten gut im Team und streben kontinuierlich künstlerisches Wachstum an.

Wir schätzen Tänzer*innen, die Kreativität, Energie und Leidenschaft für Ausdruck und Erzählung durch Bewegung mitbringen.

Was Wir Bieten

Ein Engagement beim Hessischen Staatsballett bedeutet, Teil einer dynamischen, international anerkannten Kompanie zu werden. Wir bieten:

Künstlerische Möglichkeiten: Zusammenarbeit mit weltweit renommierten Choreograf*innen und Aufführungen eines vielfältigen, zeitgenössischen Repertoires.

Professionelle Entwicklung: Kontinuierliche Chancen zur Weiterentwicklung, zum Ausbau künstlerischer Fähigkeiten und zur Erkundung neuer Tanzstile.

Auftrittserfahrung: Aufführungen auf renommierten Bühnen in Deutschland und international.

Kooperatives Umfeld: Eine unterstützende, inklusive und inspirierende Arbeitsatmosphäre.

Professionelle Verträge: Verträge nach Branchenstandards, die Karrierestabilität bieten.

Auditionsdetails

Datum: 1. Februar 2026

Ort: Hessisches Staatstheater Wiesbaden, Christian-Zais-Str. 3, 65189 Wiesbaden, Deutschland

Bewerbung

Bewerbungen müssen online über <https://cloud.staatstheater-darmstadt.de/apps/forms/s/kDXjgAsa5GDtDHytCAzSFxHc> eingereicht werden **vor 15 Dezember 2025**

Nur vollständige Bewerbungen werden berücksichtigt.

Eine vollständige Bewerbung sollte enthalten:

Lebenslauf mit Angaben zu Ausbildung, Berufserfahrung und bisherigen Rollen

Motivationsschreiben mit künstlerischen Zielen

Fotos: Kopf- und Ganzkörperaufnahme

Referenzen oder Empfehlungsschreiben (falls vorhanden)

Hessisches Staatsballett

Weitere Informationen

Ausgewählte Kandidat*innen werden Audition eingeladen.

Reisekosten werden nicht erstattet.

Das Hessische Staatsballett setzt sich für Vielfalt und Chancengleichheit ein.

Bewerbungen von allen qualifizierten Kandidat*innen sind willkommen.

Persönliche Daten werden gemäß DSGVO verarbeitet.



www.hessisches-staatsballett.de

www.facebook.com/hessisches.staatsballett/

<https://www.instagram.com/hessisches.staatsballett/>